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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 21.05.03 
Времетраене: 14:10 – 16:15 
 
Участници: 
 

1. г-н Милен Керемедчиев – заместник-министър на икономиката 
2. г-н Ангел Минев – заместник-министър на енергетиката и енергийните 

ресурси 
3. г-жа Златолина Мукова – заместник-министър на транспорта и 

съобщенията 
4. г-н Румен Симеонов – главен секретар на Министерство на труда и 

социалната политика 
5. г-н Павел Езекиев – председател на Агенция за чуждестранни инвестиции 
6. г-жа Ани Тодорова – председател на Държавна агенция за метрология и 

технически надзор 
7. г-жа Людмила Елкова – директор на дирекция “Данъчна политика”, 

Министерство на финансите 
8. г-н Божидар Данев – председател на Българска стопанска камара 
9. г-н Божидар Божинов – председател на Българска търговско-промишлена 

палата 
10. г-н Васил Василев – председател на Съюз на работодателите в България 
11. г-жа Саша Безуханова – заместник-председател на Българска 

международна бизнес асоциация 
12. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор на Българска 

международна бизнес асоциация 
13. г-н Янко Кръндаров – експерт, Българска международна бизнес 

асоциация 
 
Изготвен от: Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
 

1. Проект на Закон за насърчаване на инвестициите (г-н Павел Езекиев, 
председател на Агенцията за чуждестранни инвестиции) 

2. Наредба за предварително опакованите количества продукти и 
Наредба за опаковките, използвани като съдове за измерване на 
обема на затворените в тях течности (г-жа Андрияна Тошева, 
изпълнителен директор на Българска международна бизнес асоциация и 
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г-жа Ани Тодорова, председател на Държавната агенция за метрология и 
технически надзор) 

3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Проект на Закон за насърчаване на инвестициите 
 
1.1 Бележки: 
 
БИБА: България има нужда от една по-широка програма за инвестициите, в 

която Закона за насърчаване на инвестициите е един от инструментите. 
В крайна сметка целта ни е да привлечем добри инвестиции. Имаме 
предложение да съгласуваме помежду си една обща програма. 

АЧИ: Поемаме ангажимента да предложим на Вашето внимание формат за 
организирането на тази дискусия. Пред Вас е анализ на инвестициите в 
България. Кои са най-важните неща от Закона за насърчаване на 
инвестициите? Идеята е да се обобщи в една рамка всичко от което има 
нужда един инвеститор, включително и начина на отпускане на 
държавна помощ, съгласуван с Европейския съюз. Трите най-големи 
пречки са: административни бариери, инфраструктура и имидж на 
страната. Ние разглеждаме привличането на инвестиции и като начин 
за въвеждане на добрите бизнес практики. По-конкретно в закона се 
опитваме да консолидираме референции към други закони. Агенцията 
за инвестиции да бъде едно гише за инвеститорите. 

БСК: С този закон няма да променим съществено бизнес климата, но той ще 
спомогне до известна степен. На този етап вече не може да си 
позволим закон с краткосрочно действие, определено е необходим 
закон, преследващ дългосрочни цели. Ако ми позволите няколко 
забележки по самия закон: От общо девет неща изброени като 
възможни инвестиции, реално закона разглежда само едно. Защо 
трябва да има държавни помощи за покупка на акции? Тук не 
присъства по какъв начин се насърчават портфейлните инвеститорите. 
В член 2 има девет форми на инвестиции, а се занимаваме с 
инвестициите в индустриалните зони. Това не е гръбнака на този закон. 
Друго - нека Агенцията да не изземва функциите на Националния 
статистически институт, от друга страна се наблюдават само 
чуждестранните инвестиции. Необходимо е да се заложи каква 
информация да подават Националния статистически институт и 
Българска народна банка. Достатъчно е да напишете изчерпателно в 
закона каква статистика Ви трябва. Някои формулировки създават 
възможности за корупция: наличие на имоти, инфраструктура. За 
формата на държавна помощ - кой покрива разходите между пазарния 
лихвен процент и по-ниския лихвен процент. Законът трябва да бъде 
прозрачен. 
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СРБ: И най-съвършения закон няма да даде никакви резултати, ако преди 
това не се разрешат проблемите с престъпността, съдебната система, 
корупцията. Няма да доведе до никакви резултати. По-добре АЧИ да се 
концентрира върху защитата на интереса на инвеститорите, които вече 
са в България, да бъде техен адвокат пред държавата. 

АЧИ: Наистина инвеститорите в България срещат големи трудности и наша 
цел е с този закон да облекчим тези пречки. 

БИБА: Този първи вариант на закона е една добра база за дискусия. Важно е 
да се направи един дебат: Как стимулираме инвестициите?; Как да 
запазим съществуващите инвестиции?; Изработване на дългосрочна 
рамка за развитие на българската икономика. Надяваме се да може да 
разчитаме на партньорство от страна на Министерство на икономиката 
и Агенцията за чуждестранни инвестиции. Този закон трябва да бъде 
част от общ пакет от мерки. Готови сме да отделим хора, средства и 
ресурси за формулирането на дългосрочна програма за развитие. 

БТПП: Подкрепяме такъв закон да бъде “специален закон”, тоест да бъде по 
благоприятен от други закони. Друго важно да определим: 
дефиницията за инвестиция, за да няма интерпретации; какви са 
приоритети на държавата и кой от тези приоритети има място за 
инвестиции, за да се насочат инвестициите в тази посока. Обслужване 
на едно място е ценно, но опита ни показва, че се получава корупция.  

АЧИ: Този закон се отличава коренно от варианта преди една година, 
базиран на опита на Чехия, Унгария и други страни. Законът трябва да 
следва директивите на Европейския съюз. Според тях могат да се 
подпомагат региони в които жизнения стандарт е по-нисък, 
практически всяка част от България може да бъде такъв регион. 

 
1.2 Предложения: 
 
БИБА: Имаме предложение да се изработи дългосрочна програма за развитие 

на българската икономика, като закона да бъде част от общ пакет от 
мерки. 

 
 
2. Наредба за предварително опакованите количества продукти и Наредба 
за опаковките, използвани като съдове за измерване на обема на 
затворените в тях течности 
 
2.1 Бележки: 
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БТПП: Наредбата е приета през февруари и е част от Закона за 
измерванията. Проблемът се състои в това че част от големите 
производители и вносители имат на склад голям обем от 
предварително опаковани продукти, които не носят знака за 
съответствие Е. Искането ни е по чисто икономически съображения, 
тъй като новите изисквания налагат да се преработят всички налични 
опаковки. 

ДАМТН: Законът за измерванията бе изработван на два пъти, като втория 
проект се готвеше преди 19 месеца. До момента административна 
наказателна дейност не се прилага. 

БИБА: Каква е санкцията по този закон? Какво се прави с продуктите които 
са с годност три години и са на склад. 

ДАМТН: Нашите данни показват, че 23% от търговската мрежа са отговорили 
на изискванията. На 28-ми май правим още един семинар с БТПП. 
Ще продължим разяснителната кампания. 

БИБА: Предлагаме Ви да се съберат експерти и да обсъдят предложение за 
промяна в текста на наредбата. Въпросът е инспекторите да бъдат 
по-либерални при извършване на контрола. Наредбата е приета през 
февруари, а влиза в сила от 8 май. Искаме да се удължи до края на 
тази година гратисния период по прилагането на Наредбата за 
предварително опакованите количества продукти. Удължаването на 
периода трябва да позволи на пазара да има продукти, върху които е 
обозначено количеството, но няма знак за съответствие Е.  

 
2.2 Предложения 
 
БИБА: Предлагаме за вносителите, да се каже какъв да бъде образеца 

придружаващ вносните стоки. 
 
2.3 Решения: 
 
До 27 май, 2003 да се дадат имена на експерти на Държавната агенция по 
метрология и технически надзор и да се дискутира въпроса на експертно ниво 
 
 
3. Други 
 
3.1 Бележки: 
 
БСК: На инвестиционния форум правителството като че ли се дистанцира от 

инвестициите или поне така изглеждаше в очите на представителите на 
международните организации. Бе показана неангажираност към 
инвестиционния климат в страната. 
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МИ: Предлагам на следващото заседание да представим писмен отговор за 
липсата на участие от страна на Министерство на икономиката в 
Български инвестиционния форум. Следва да се има предвид все пак, 
че форума е частна инициатива. По-скоро може да се говори за 
неангажираност на икономическия екип и организацията Български 
икономически форум. 

БСК: Представител на Агенцията за чуждестранни инвестиции е член на 
управителния съвет на Български инвестиционен форум и е логично 
всякакви неразбирателства да се изчистят преди провеждането на 
самия форум. 

СРБ: Министерство на икономиката самоволно си слага или вади теми от 
дневния ред. Влагат се теми от второстепенно значение, като Проект за 
развитие на културния туризъм в България, а се избягват значителни 
теми, като Кодекса на труда, Закона за обществените поръчки, 
реформата съдебната система. Другият проблем е с присъствието на 
министри: например на днешното заседание не присъства нито един 
министър, а и нашето време е също толкова ценно. Предоставям писмо 
до министъра за НСТС, за да се получава своевременна информация за 
темите, които дискутират. 

БТПП: На заседанията не се взимат реално решения, а ако има такива не се 
знае какво става по нататък с тях. 

БСК: Да кажем с Министерство на финансите работим добре, никой не се 
допитва до бизнеса във връзка със сивата икономиката. 
Правителството генерира важни неща, които не минават изобщо през 
СИР. Пример за това е приватизацията на БУЛГАРТАБАК. Друг голям 
проблем - запушване на някои банки и отпушване на специални банки. 
Всяко 15-то число банките страдат от липса на ресурс. Това е 
обществена тайна. Новата наредба на БНБ допълнително ще влоши 
ликвидността на банките. 

БИБА: Приехме целогодишна програма в началото на годината, която не се 
следва. Идеята на този съвет е да формулира важните теми от значение 
за икономическия растеж. Голямата задача е да изработим заедно 
стратегическата програма на държавата.  

 
3.2 Предложения: 
 
БСК: Бизнеса следва да се събере и да предложи на правителството какво да 

се разглежда на този съвет.  
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СРБ: Държим да се включи Закона за обществените поръчки, две години 
вече се отлага. Предлагаме да се покани министър председателя на 
следващото или по-следващото заседание, защото смятаме че неговите 
виждания не се изпълняват във вида в който той ги е замислил, и 
искаме да му изложим своите позиции как СИР може да бъде по-
ефикасен инструмент за развитието на икономиката. 
Няколко дни преди заседанието координатора на СИР да изпраща 
списъка на участниците до всички членове. 

БТПП: Предлагаме в дневния ред за 18.06.03г. да се включи Проекта на Закон 
за браншовите съюзи. 

 
4. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

04.06.2003 г., 14.00 ч., Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. 
“Александър Батенберг” 12, етаж 1 

 
1. Пакет от мерки на Министерство на финансите за борба със сивата 

икономика (Министерство на финансите) 
2. Проект на Закон за обществените поръчки (Министерство на 

икономиката) 
3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
 


